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КОНЦЕПЦИЯ КОМПРОМИССНОЙ ЭФФЕКТИВНОСТИ 

ФУНКЦИОНИРОВАНИЯ ЖИЛИЩНО-КОММУНАЛЬНОГО 

КОМПЛЕКСА 

 

Сформулирована концепция компромиссной эффективности функ-

ционирования жилищно-коммунального комплекса (ЖКК). Даны опреде-

ления компромиссной эффективности субъектов экономических отноше-

ний в ЖКК. 

Обоснована необходимость государственного регулирования, как 

основного механизма достижения компромиссной эффективности, в форме 

двух составляющих: создания и развития институциональной среды функ-

ционирования жилищно-коммунального комплекса (ЖКК) и определения 

оптимального распределения расходов бюджета на финансирование по-

требностей организаций коммунального комплекса и мероприятий, 

направленных на социальную защиту населения. 
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CONCEPT OF COMPROMISE EFFECTIVENESS OF THE 

FUNCTIONING OF THE HOUSING AND COMMUNAL COMPLEX 

 

In the article a concept of compromise effectiveness of the functioning of 

the housing and communal complex (HCC) was formulated. The terms of com-

promise effectiveness of the economic actors in the HCC was defined. 

The proves the necessity of  government regulation, as the main mecha-

nism for achieving a compromise efficiency, in the form of two components: the 

creation and development of the institutional environment of the functioning of 

the HCC and the definition of optimal allocation of budget expenditures on fi-

nancing needs of communal organizations and activities, aimed at social protec-

tion of the population. 
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